
P r o t o  k 6 t nr LIII/2018 
z obrad LIII sesji Rady Miejskiej w Klodzku, 

kt6ra odbyta sie w dniu 29 rnarca 2018r. 
w sail Rajc6w Urzedu Miasta w Klodzku 

projekt 

Sesja rozpoczgla sie o godz. 14: 10. 

1. Otwarcie obrad LIII sesji Rady Miejskiej w Klodzku. 
Otwarcia sesji dokonal Przewodniczqcy Rady Miejskiej w Klodzku Pan Tornasz tabski 

m6wiqc: ,,Otwieram obrady LI I I  sesji Rady Miejskiej w Klodzku". 

2. Stwlerdzenie wainoSci sesji. 
Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz iabski stwierdzil, it w sesji uczestniczy 20 radnych 

w zwiqzku z tym wszystkie podejmowane decyzje bgdq prawomocne. (Nieobecna na sesji: 

radna p. Renata Urbaniak) 

Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz iabski przywital goszczqcego na sesji Pana 

lukasza Krawczuka, ktory zdobyl tytul  Mistrza Swiata i Rekordzisty ~ w i a t a  w sztafecie 

4x400 na Halowych Lekkoatletycznych Mistrzostwach ~ w i a t a  w Birmingham. Panu 

tukaszowi Krawczukowi towarzyszyli Rodzice. 

Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz i a  bski: Jako Klodczanie jesteSmy dumni 

z tego, ze mamy tak wybitnego sportowca w naszym mieScie, bo w tej chwili jest Pan j u i  

sportowcem Swiatowego formatu. ChcieliSmy pogratulowat sukcesu i w imieniu Rady 

Miejskiej chcemy wrgczyt Panu pamiqtkowq tabliczkg i iyczyC dalszych sukces6w, bo mam 

nadzieje, i e  to jest dopier0 poczqtek takiej Swiatowej kariery. ChcielibySmy r6wniez 

podzigkowai Rodzicom Pana tukasza, na pewno jestegcie Paristwo dumni z syna i z Jego 

osiqgnigt. 

Burmistrz Miasta Klodzka Pan Michal Piszko: Chcialbym serdecznie podzigkowaC 

za osiqgnigte sukcesy, za to  i e  miasto Klodzko ma takiego wspanialego sportowca. 

JesteSmy z Pana dumni i w imleniu mieszkaric6w chcialbym przekazat Panu llst 

gratulacyjny i grafikg Klodzka, kt6ra bgdzie Panu przypominala na r6inego rodzaju 

treningach i zgrupowaniach to, ze jest Pan z Klodzka i to, i e  sercem jestesmy z Panem. 

Glos zabral Pan tukasz Krawczuk: Dziekujg bardzo za zaproszenie. Na samym 

poczqtku podkreSlg, i e  zawsze pamigtam skqd pochodzg, i e  jestem z Klodzka. We 

wszystkich wywiadach, po kaidym zdobytyrn medalu czy to z Mistrzostw Europy, czy 

Mistrzostw Swiata czgsto mnie pytajq jak zaczgla sig moja sportowa kariera i zawsze 

m6wig, ze to wlagnie tutaj w Klodzku na zawodach lekkoatletycznych objawil sig m6j talent 

do sprintu i stqd ze szkoly pojechalikmy do Wroclawia na zawody i po tamtych zawodach 

j u i  tam zostalem. Wszgdzie podkreSiam, i e  gdyby nie zawody w Klodzku, gdzie okazalem 

sig najlepszy, to nikt by mnie nie odkryl. Dzigkujg jeszcze raz za zaproszenie. 



3. Wyb6r sekretarza sesji. 
Na sekretarza sesji Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz ~ a b s k i  zaproponowat radnq Paniq 

Anete tosiewicz. Pani radna wyrazila zgodp. Poddano kandydature pod glosowanie. 

G!osowanie: za - 20, przeciw - 0, wstrzyma+o s k  - 0.  (Nie glosowata nieobecna na sesji: radna 

p. Renata Urbaniak) 

Radna Pani Aneta tosiewiu zostala powolana na sekretarza obrad L I I I  sesji Rady 

Miejskiej. 

W dalszej czeici obrad zgtoszono nastepujqce wnioski do zmiany porzqdku obrad: 

Pan Wojciech tyszkiewicz Przewodniczqcy Kornisji Spraw Obywatelskich i Porzqdku 

Publicznego wni6sl o zdjecie z porzqdku obrad projektu uchwaty na druku nr 416 w sprawie 

nadanla nazwy ronda na terenie miasta Kkodzka. Wniosek argumentowat tyrn, i i  rondo 

znajduje sip na placu Wladystawa JagieNy, a wipc zbgdne jest nadawanie sarnemu rondu 

nazwy. Wszelkie ronda znajdujqce sip na piacach przyjrnujq nazwy tych placow np. rondo 

w Warszawie na Placu Zbawiciela zwane jest rondem Zbawiciela. Ponadto nie byioby to 

zgodne z prawem. 

Pan Wieslaw Tracz Zastppca Burmistrza Miasta zwrocil sip z prosbq o wprowadzenie do 

porzqdku obrad projektu uchwaly na druku nr  411 w sprawie przyjecia prograrnu opieki 

nad zwierzetami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomnoSci zwierzqt na terenle Gminy 

Miejskiej Klodzko oraz projektu uchwaty na druku nr 417 w sprawie ustalenia wysokoSci 

optat za korzystanie z wychowania przedszkolnego w przedszkolach prowadzonych przez 

Gming Miejska Ktodzko. 

Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz tabski poddat pod glosowanie wniosek o: 

Zdjgcie z porzqdku obrad projektu uchwaly na druku nr  416 w sprawie nadania 

nazwy ronda na terenie miasta Klodzka. 

Glosowanie: za - 20, przeciw - 0, wstrzymalo sie - 0. (Nie glosowala nieobecna na sesji: radna 

p. Renata Urbaniak) 

Wniosek zostat prsyjqty. Projekt uchwaly na druku nr 416 zostal zdjgty z porzqdku 

obrad. 

Wprowadzenie do porzqdku obrad projektu uchwaly na druku nr  411 w sprawie 

przyjpcia programu opieki nad zwierzgtami bezdornnymi oraz zapobiegania 

bezdomnoici zwierzqt na terenie Gminy Miejskiej Ktodzko. 

G/osowanie: za - 20, przeciw - 0, wstrzymalo sie - 0. (Nie glosowala nieobecna na sesji: radna 

p. Renata Urbaniak) 

Wniosek zostal przyjqty. Projekt uchwaty na druku nr 411 zostal wprowadzony do 

porzqdku obrad. 



Wprowadzenie do porzqdku obrad projektu uchwaly na druku nr 417 w sprawie 

ustalenia wysokoici oplat za korzystanie z wychowania przedszkolnego 

w przedszkolach prowadzonych przez Gming Miejskq Klodzko. 

Glosowanie: za - 20, przecjw - 0, wstrzyma/o si.$ - 0. (Nie glosowala nleobecna na sesj: radna 

p. Renata Urbaniak) 

Wniosek zostal pnyjqty. Projekt uchwaly na druku nr  417 zostal wprowadzony do 

porzqd ku obrad. 

Nastgpnie Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz ~ a b s k i  poddal pod glosowanle 

przyjecie porzqdku obrad po dokonanych zmianach. 

Glosowanie: za - 20, przeciw - 0, wstrzymalo sie - 0. (Nie gbsowala nleobecna na sesji: radna 

p. Renata Urbaniak) 

P onadek obrad DO zmianach ~rzedstawia sie naste~uiaco; 

1. Otwarcie LIII sesji Rady Miejskiej w Klodzku. 
2. Stwierdzenle waznoici sesji. 
3. Wybbr sekretarza sesji. 
4. Zatwierdzenie protokolu z LII sesji. 
5. Sprawozdanie Burmistrza Miasta Klodzka z pracy migdzy sesjami. 
6. Ocena wykorzystania Srodk6w z Programu Profilaktyki i Rozwiqzywania Problemdw 

Alkoholowych w roku 2017. 
7. Podjgcie uchwaly w sprawie zmiany Wieloletniej Prbgnozy Finansowej Gminy 

Miejskiej Klodzko na lata 2018-2027, druk nr 412. 
8. Podjecie uchwaly w sprawie dokonania zmian budietu Gminy Miejskiej Klodzko na 

2018 rok, druk nr 413. 
9. Podjecie uchwaly w sprawie wyrazenia zgody na zawarcie w trybie bezprzetargowym 

kolejnej umowy dzieriawy, ktorej przedmiotern jest ta sama nieruchomoK, 
z dotychczasowym dzierzawcq, druk nr 415. 

10.Podjecie uchwaly w sprawie zaliczenia drhg do kategorii dr6g gminnych oraz 
ustalenia ich przebiegu, druk nr 410. 

11. Podjecie uchwaly w sprawie przyjecia programu opieki nad zwierzgtami bezdomnymi 
oraz zapobiegania bezdomnoici zwierzqt na terenie Gminy Miejskiej Klodzko, 
druk nr 411. 

12. Podjecie uchwaly w sprawie ustalenia wysokosci oplat za korzystanie z wychowania 
przedszkolnego w przedszkolach prowadzonych przez Gming Miejskq Klodzko, 
druk nr 417. 

13. Podjecie uchwaly w sprawie podzialu miasta Klodzka na okrggi wyborcze, okreilenia 
ich numer6w, granic oraz liczby radnych wybieranych w kazdym okrggu wyborczym, 
druk nr 414. 

14. Podjecie uchwaly w sprawie przyjecia do realizacji Strategii Rozwoju Miasta Klodzka 
- ,,Strategia Klodzko 2030", druk nr 404. 

15. Interpelacje i zapytania radnych. 
16. Wnioski i oiwiadczenia radnych. 
17. Sprawy rhzne. 
18. Zakoliczenie sesji. 

4. Zatwierdzenie protokolu z L I I  sesji. 
Protokot zostal przedlozony radnym, Uwag do protokolu nie zgloszono. 

Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz Fabski poddal pod glosowanie przyjecie protokolu 

z LII sesji Rady Miejskiej w Klodzku. 



Giosowanie: za - 20, przeciw - 0, wstrzymato sje - 0. (Nie gbsowala nieobecna na sesjl: radna 

p. Renata Urbaniak) 

Protoka z L I I  sesji Rady Miejskiej w Klodzku zostat przyjqty. 

5. Sprawozdanie Burmistna Miasta Ktodzka z pracy miedzy sesjami. (Zal. nr 1) 
Sprawozdanie zostalo przedloione radnyrn. 

Uwag i zapytari do sprawozdania nie stwierdzono. 

6. Ocena wykorzystania Srodk6w z Programu Profilaktyki i Rozwiqzywania 
Problemdw Alkoholowych w roku 2017. (Zal. nr 2) 
Material zostat przedloiony rad nyrn. 

Glos zabral radny Pan StanisCaw Ferenc: Panie Przewodniczqcy, Szanowna Rado, Panie 

Burmistrzu, Szanowni Mieszkaricy Klodzka. W swoim czasie jeden z radnych j u i  podnosil 

ten temat w poprzednich latach. Uwaiam, ze material ten powinien wskazywat nam jako 

radnym, jakie z tego powlnnismy wyciqgn* wnioski. Nie zarzucarn wad formalnych 

przedstawionej ocenie, ale uwazam i e  jeSii jest realizowany jakis program, to powinna by6 

informacja ile osob z nlego skorzystato, iie osob brato udzial i z jakim skutkiern. Majqc takie 

informacje mielibysrny pelny obraz realizacji programu, a tutaj rnamy przedstawionq 

informacje, kt6rq rnozemy takie wyczytat z budietu. Zadanie zostalo wykonane, ale dla 

rnnie jako radnego nie daje to petnego obrazu. 

Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz iabski: Rozumiem, i e  brakuje Panu w tej ocenie ilosci 

os6b, ktbre byty objete prograrnem, ale mykle ze takq inforrnacje rnozna uzyskat od osob, 

ktdre prowadzity te prograrny. Pani Beata Woch byta na posiedzeniu Kornisji Budietu i nie 

bylo dodatkowych szczegolowych pytari. 

Wiecej uwag i zapytari do przedtozonego rnaterialu nie stwierdzono. 

7. Podjqcie uchwaly w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Miejskiej Klodzko na lata 2018-2027, druk nr 412. (Zal,  nr 3) 
Projekt uchwaty zostat przedloiony radnyrn. 

Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz zabski poinformowal, i e  Burrnistrz Miasta zglosil 

autopoprawke do projektu uchwaly na druku nr 412. (Zal. nr 4) 

Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz iabski polnformowat, i e  projekt uchwaly wraz 

z autopoprawkq byt opiniowany przez Komisje Budietu, Finansow i Polityki Gospodarczej. 

Przewodniczqcy poprosil o przedstawienie opinii Kornisji. 

Przewodniczqca Kornisji Budietu, Finans6w i Polityki Gospodarczej Pan1 Aneta ~ o s I ~ w I C Z  

poinformowata o pozytywnej opinii Komisji do projektu uchwaty na druku nr  412 wraz 

z autopoprawkq. 

Uwag I zapytari do projektu nie stwierdzono. 



Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz iabski poddal pod glosowanie przyjqcie autopoprawki 

zgloszonej przez Burrnistrza Miasta do projektu uchwaly na druku nr 412. 

Glosowanie: za - 20, przeciw - 0, wstrzyrnalo sie - 0. (Nie glosowala nleobecna na sesji: radna 

p. Renata Urbanlak) 

Autopoprawka zostal przyjpta. 

Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz ~absk i  poddal pod glosowanie podjqcie uchwaly 

w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miejskiej Klodzko na lata 

2018- 2027, druk nr 412 wraz z przyjetq autopoprawkq. 

Glosowanie: za - 20, przeciw - 0, wstrzymalo sic - 0. (Nie glosowala nieobecna na sesji: radna 

p. Renata Urbaniak) 

UchwaCa zostala podjqta i otrzyrnala nr LIII/395/2018. (Zal.  nr 5) 

8. Podjecie uchwa+y w sprawie dokonania zmian budtetu Gminy Miejskiej Klodzko 
na 2018 rok, druk nr 413. (Zal. nr 6) 
Projekt uchwaly zostal przedlozony radnyrn. 

Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz ~absk i  poinformowal, ze Burmistrz Miasta zglosil 

autopoprawkq do projektu uchwaty na druku nr 413. (Zal.  nr 7) 

Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz iabski poinformowal, ,ze projekt uchwaly wraz 

z autopoprawkq by# opiniowany przez Komisje Budietu, Finansdw i Polityki Gospodarczej. 

Przewodniczqcy poprosil o przedstawienie opinii Kornisji. 

Przewodniczqca Komisji Budzetu, Finansow i Polityki Gospodarczej Pani Aneta tosiewiu 

poinformowala o pozytywnej opinii Komisji do projektu uchwaly na druku nr 413 wraz 

z autopoprawkq. 

Uwag i zapytari do projektu nie stwierdzono. 

Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz iabski poddal pod glosowanie przyjecie autopoprawki 

zgloszonej przez Burmistrza Miasta do projektu uchwaly na druku nr 413. 

Glosowanie: za - 20, przeciw - 0, wstrzyrnalo sie - 0. (Nle glosowala nleobecna na sesji: radna 

p. Renata Urbanlak) 

Autopoprawka zostal przyjqta. 

Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz iabski poddal pod glosowanie podjecie uchwaly 

w sprawie dokonania zmian budzetu Gminy Miejskiej Klodzko,na 2018 rok, druk nr 413 

wraz z przyjetq autopoprawkq. 

Gosowanie: za - 20, przeciw - 0, wstrzyrnalo sie - 0. (Nie glosowala nieobecna na sesji: radna 

p. Renata Urbaniak) 

Uchwata zostala podjeta i otnymala nr LIII/396/2018. (Zal. nr 8) 



9. Podjecie uchwaly w sprawie wyraienia zgody na zawarcie w trybie 
bezprzetargowym koiejnej umowy dzieriawy, kt6rej przedmiotem jest ta sama 
nieruchomo&t, z dotychczasowym dzieriawcq, druk n r  415. (Zaf. nr 9 )  
Projekt uchwaly zostat przedlozony radnyrn. 

Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz iabsk i  poinforrnowat, i e  projekt uchwaly byl 

opiniowany przez Kornisje Gospodarki Kornunalnej, Ochrony ~rodowiska i ladu  

Przestrzennego. Przewodniczqcy poprosik o przedstawienie opinii Kornisji. 

Z-ca Przewodniczqcego Kornisji Gospodarki Komunalnej, Ochrony ~rodowiska i ladu  

Przestrzennego Pani Danuta Lisota poinformowata o pozytywnej opinii Kornisji do 

projektu uchwaly na druku nr 415. 

Uwag i zapytali do projektu nie stwierdzono. 

Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz iabsk i  poddal pod gtosowanie podjpcie uchwaly 

w sprawie wyraienia zgody na zawarcie w trybie bezprzetargowym kolejnej umowy 

dzierzawy, ktorej przedmiotern jest ta sama nieruchorno~~, z dotychczasowyrn dzieriawcq, 

druk nr 415. 

Glosowanie: za - 20, przeciw - 0, wstrzymalo sic - 0. (Nie glosowala nieobecna na sesji: radna 

p. Renata Urbaniak) 

Uchwab zostala podjeta i otrzymata nr  LIII/397/2018. (Zaf. nr 10)  

10. Podjqcie uchwaly w sprawie zaliczenia dr6g do kategorii drog gminnych oraz 
ustalenia ich pnebiegu, druk n r  410. (Zaf. nr 11 )  
Projekt uchwaly zostal przedloiony radnym. 

Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz iabski  poinformowal, i e  projekt uchwaly by1 

opiniowany przez Komisje Gospodarki Komunalnej, Ochrony ~rodowlska I ladu  

Przestrzennego. Przewodniczqcy poprosil o przedstawienie opinii Kornisji. 

2-ca Przewodniczqcego Komisji Gospodarki Komunalnej, Ochrony ~rodowiska i tadu 

Przestrzennego Pani Danuta Lisota poinforrnowala o pozytywnej opinii Komisji do 

projektu uchwaly na druku nr 410. 

Uwag i zapytari do projektu nie stwierdzono. 

Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz iabsk i  poddal pod gtosowanie podjecie uchwaly 

w sprawie zaliczenia drbg do kategorii drog gminnych oraz ustalenia ich przebiegu, 

druk nr 410. 

Glosowanie: za - 20, przeciw - 0, wstrzymalo sie - 0. (Nie glosowala nieobecna na sesji: radna 

p. Renata Urbaniak) 

Uchwala zostata podjeta i otrzymata nr  LIII/398/2018. (Zaf. nr 12)  

11. Podjpcie uchwaty w sprawie przyjecia programu opleki nad zwierzetami 
bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomnoki zwierzqt na terenie Gminy Miejskiej 
Klodzko, druk n r  411. (Zaf. nr 13)  



Projekt uchwaly zostal przedloiony radnym. 

Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz iabski poinformowal, ze projekt uchwaly by1 

opiniowany przez Komisje Gospodarki Komunalnej, Ochrony Srodowiska i b d u  

Przestrzennego oraz Komisje Spraw Obywatelskich i Porzqdku Publicznego. 

Przewodniczqcy poprosil o przedstawienie opinii Komisji. 

Z-ca Przewodniczqcego Komisji Gospodarki Komunalnej, Ochrony Srodowiska i ladu  

Przestrzennego Pan1 Danuta Lisota poinformowala o pozytywnej opinii Komisji do 

projektu uchwaly na druku nr 411. 

Przewodniczqcy Komisji Spraw Obywatelskich i Porzqdku Publicznego Pan Wojclech 

tyszkiewicz poinformowal o pozytywnej opinii Komisji do projektu uchwaly na druku 

nr 411. 

Gtos zabrab radna Pani Zdzislawa G&rska, kttrra zglosila uwagq do prowadzenia 

schroniska. Podczas wmurowania karnienia wggieinego pod schronisko, bylo wiele 

zachwytu nad tym jak to schronisko bqdzie wyglqdab. Radna przypomniala, i e  mialo b y i  

porzqdne podworko, teren miat byt  ogrodzony, a w chwili obecnej stoi tam jedna buda 

i jest tam nieporzqdek. Zadala pytanie co robiq osoby prowadzqce to schronisko I czy majq 

cog tam zrobit? W chwili obecnej jest tam bardzo brzydko. 

Wiqcej uwag i zapytari do projektu nie stwierdzono. 

Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz iabski podda) pod gtosowanie podjecie uchwaly 

w sprawie przyjecia prograrnu opieki nad zwierzqtami bezdomnymi oraz zapobiegania 

bezdomnoici zwierzqt na terenle Gminy Miejskiej Klodzko, druk nr 411. 

Glosowanie: za - 17, pneciw - 1, wstrzyrnato s k  - 1. (Nie glosowala nieobecna na sesjl: radna 

p .  Renata Urbaniak oraz nie brata udzialu w gbsowaniu obecna na sali p. Zdzistawa Gdrska) 

Uchwata zostata podjeta i otrzymala nr LIII/399/2018. (Zaf. nr 14) 

12. Podjecie uchwaty w sprawie ustalenia wysokoOci optat za korzystanie 
z wychowania przedszkolnego w przedszkolach prowadzonych przez Gmine 
Miejskq Ktodzko, druk nr 417. (Zal. nr IS) 
Projekt uchwaty zostal przedlozony radnyrn. 

Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz iabski poinforrnowal, i e  projekt uchwaly by1 

oplnlowany przez Komisjq Budietu, Finansow i Polityki Gospodarczej oraz Komlsje 

Edukacji. Przewodniczqcy poprosi+ o przedstawienie opinii Komisji. 

Przewodniczqca Komlsjl Budzetu, Finansow i Poiityki Gospodarczej Pani Aneta Losiewicz 

poinformowata o pozytywnej opinii Komisji do projektu uchwaly na druku nr 417. 



Przewodnlczqcy Komisji Edukacji i Kuitury Pan Damian Slak poinformowal o pozytywnej 

opinii Komisji do projektu uchwaly na druku nr  417. 

Uwag i zapytali do projektu nie stwierdzono. 

Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz iabski poddal pod glosowanie podjpcie uchwaly 

w sprawie ustalenia wysokoici oplat za korzystanie z wychowania przedszkolnego 

w przedszkolach prowadzonych przez Gming Miejskq Klodzko, druk nr 417. 

Gtosowanie: za - 20, przeciw - 0, wstrzyrna!~ sie - 0. (Nie glosowala nleobecna na sesji: radna 

p. Renata Urbaniak) 

Uchwata zostala podjeta i otrzymala nr LIII/400/2018. (Zal. nr 16) 

13. Podjqcie uchwaly w sprawie podzialu mlasta Klodzka na okregl wyborcze, 
okrellenia ich numer6w, granic oraz liczby radnych wybieranych w katdym 
okrqgu wyborczym, druk nr 414. (Zal. nr 17) 
Projekt uchwaly zostal przedloiony radnym. 

Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz iabski poinformowal, ze projekt uchwaly byl 

opiniowany przez Komisje Spraw Obywatelskich i Porzqdku Publicznego. Przewodniczqcy 

poprosil o przedstawienie opinii Komisji. 

Przewodniczqcy Komisji Spraw Obywateiskich i Porzqdku Publicznego Pan Wojciech 

Cyszkiewicz poinformowal o pozytywnej opinii Komisji do brojektu uchwaly na druku 

nr 14. 

Glos zabral radny Pan Lech Sur6wka: Szanowni Palistwo, w momencie kiedy dokumenty 

wyborcze sq j u i  zatwierdzone przez Biuro Wyborcze w Walbrzychu i przez ludzi, ktorzy za 

to odpowiadajq naleiy przyjqi, ze sq one zrobione dobrze. Ze swojego doiwiadczenia jako 

kllkukrotny przewodniczqcy miejskiej komisji wyborczej mam proSbg, aby Pan Burrnistrz 

i osoby, kt6re bgdq sip zajmowaly wyborami zwrocily uwage, ze te wybory bedq bardzo 

trudne nie tylko w sensie wymog6w co do lokalu wyborczego, ale takze ze wzglpdu na to, 

i e  nie bedzie naszych urzgdnik6w wyborczych, a bedq on1 z zewnqtrz. Na dzieli dzisiejszy 

bedzie ich czterech, a na caly rejon, ktory tutaj mamy - majq doplero trzech. W zwiqzku 

z powyzszym bedq to  czpsto ludzie z przypadku. W interesie miasta i nas wszystkich lepiej 

by bylo, aby lokali wyborczych iiosciowo bylo jak najmniej, po to  tylko, ieby moina bylo 

spelnik te bardzo trudne wymogi i zeby bylo nam latwiej. Nie zazdroszczp nikomu kto 

bgdzie musiai pracowaf podczas tych wyborow i odpowiadaf co sip robi w danym iokalu. 

Glos zabral Zastppca Burmistrza Miasta Pan Wieslaw Tracz:..Prosze Palistwa, nie moge 

sie powstrzymaC od wygloszenia paru uwag na podstawie tak ie wieloletnich doiwiadczeli 

w zakresie wyborow samorzqdowych. Jestem zdania, iz jeiel i  ma sig zamiar przeprowadzad 

zmiany w systemie wyborczym, to jak najbardziej kazda wladza ma do tego petne prawo, 

zwlaszcza wtadza ustawodawcza. Niemniej jednak naleiy to  robit  na tyie ostroinie i z takim 

wyprzedzeniem, aby nie powodowaf zagroieri dla sprawnego przeprowadzenia wyborow. 



MY tak naprawdg jestegmy na troszke ponad pol roku przed przeprowadzeniem wybor6w, 

natomiast jest wiele niewiadomych pod kqtem urzgdnikow wyborczych, komisarzy 

wyborczych, pod kqtem zasad jakim powinny podlegat: same lokale wyborcze. Wiele spraw 

jest wciqz jeszcze niedookreilonych. Oczywiicie to wszystko da sig lub nie da slg naprawit, 

natomiast nie powinno by6 moim osobistym zdaniem takiej sytuacji przed wyborami. Nie 

powinno wprowadzat sig takiego chaosu i pewnej niepewnoici co do sposobu spokojnego 

przeprowadzenia wyborow. Przy tej okazji chcg przypomniet poprzednie wybory 

samorzqdowe, ktore skonczyty sig jednym wielkim skandalem. Problem 

z przeprowadzeniem tamtych wyborbw polegal gt6wnie na tym, ze na dlugo przed, 

a przygotowania do wyborow rozpoczgto duio wczeiniej niz teraz i wiqzalo sle to glbwnie 

z przygotowaniem nowego programu informatycznego do obslugi wyborow, na dlugo 

przed, bo jeszcze w Iistopadzie-grudniu roku poprzedzajqcego wybory j u i  po pierwszych 

testach samorzqdowcy, urzgdnicy wyborczy, kt6rzy mieli swietne dogwiadczenie w tyrn 

aspekcie sprawy, inforrnatycy odpowiedzialni za przeprowadzanie wybor6w - uprzedzali, 

i e  system informatyczny nie dziala. W trakcie przeprowadzanych testow praktycznle ani 

razu nie zadzialal. Samorzqdowcy lojalnie uprzedzali duzo wczeiniej, ze przeprowadzanie 

wyborow z uzyciem tego programu skonczy sig tak jak sig de facto skonczylo. Nlkt nas 

wtedy nie stuchal. Wypowiadam sig dzisiaj tylko i wytqcznie pod tym kqtem, ze nasz glos, 

my dzisiaj t e i  sygnalizujemy, i e  w ten sposob, na tak krotki czas przed wyborami nie 

powinno sig wprowadzat zmian, dlatego i e  one mogq spowodowat chaos, ktbre postawiq 

pod znaklem zapytania w og61e sprawne przeprowadzenie wybor6w. Oby sig tak nie stalo. 

Natomiast ten moj dzisiejszy glos jest po to, aby byt jasny i czytelny sygnaf, ze to jest 

jeszcze jeden samorzqdowy glos uprzedzajqcy, ze troszkg sami sig wszyscy prosimy 

o problemy i w ten spos6b zrniany wyborcze nie powinny by6 wprowadzane. Nawet jezeli 

chciatoby sig takie zmiany wprowadzat, to powinno to by6 robione z takim wyprzedzeniem, 

aby mozliwosd ich przeprowadzenia byla np, od nastapnej kadencji, aby dat  tyle czasu, 

aby przeprowadzenle wyborbw nie bylo zagrozone. My znowu jako spdeczeristwo dzlalamy 

ad hoc, z doskoku, troszkg w sytuacji takiego gorqczkowego przygotowania i troszkg 

prowizorycznych rozwiqzan, co nigdy w naszej historii nie skutkowalo dobrze. Prosilbym 

tylko przyjqd te uwagi jako takie uprzedzenie faktow, ze jezell jakiei niespodzianki sig 

zdarzq, to my byliimy tym glosem, kt61-y uprzedzal, ze zagrozenia sq i sq to zagrozenia 

bardzo realne. 

Glos zabral radny Pan Stanistaw Ferenc: Panie Przewodniczqcy, Szanowna Rado, Panle 

Burmistrzu, Szanowni Mieszkalicy Ktodzka. Mam dogwiadczenie w pracach komisji 

wyborczych od 1990 roku i zgadzam sig z tym co powiedzial Pan Burmistrz, i e  czeste 

zrniany nie stuzq utrwaleniu tego co juz dokonaliimy i nauczyliirny sig. Na poczqtku lat 

dziewlgtdziesiqtych byly inne zagroienia - nie bgdg tu m6wil jakie. Pracowajem 

w komisjach jako cztonek i jako przewodniczqcy. Wiem jedno, ze czeste zmiany nawet 



dotyczqce obwod6w glosowania powodowaty to, ze wspMczutem ludziom, ktbrzy pracowali 

w komisjach - teraz my  trzeci okreg rozbilismy na dwa. Ludzie sq przyzwyuajeni chodzit 

do jednego iokalu wyborczego i poiniej przychodzq ludzie starsi, ktdrzy sq czesto 

niedoinformowani. Tu decyduje kwestia przyzwyczajenia i czesto ci ludzie niewinni, kt6rzy 

siedzq w komisjach slyszq skargi i rozne wyzwiska. Swego czasu wspieratem Jerzego 

Przystawg inicjatora jednomandatowych okregow wyboruych jak r6wniez wspieratem 

Romualda Lazarowlcza. Okazuje sie jednak, ze w zyciu nie ma zlotych rozwiqzah. 

My jestegrny tu  aby wykonat to co wladza ustawodawcza uchwali. To jaki dostaliSmy tort 

do zjedzenia, to musimy go przelknqt i iSC do przodu, a czas pokaze czy powr6t do starego 

systemu zda egzamin czy nie. Mnie zmartwil w Klodzku podzial trzeciego okregu, bo juz 

w swoim uas ie  wystarczylo tylko zmienit numery komisji i juz ludzie idqc do danej komisjl 

dowiadywali sip, ze muszq p6jSC do drugiej na koniec Ktodzka. Wspotuujg tym ludziom, 

kt6rzy tam bedq pracowat. 

Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz iabski: Szanowni Panstwo, na pewno bgdzie duzo 

wqtpliwoici. My jako samorzqdowcy i jako spoleczenstwo powinniSmy siq juz chyba do tego 

przyzwyczait, i e  przed praktycznie kaidymi wyborami sq jakie6 zmiany w ordynacji 

wyborczej. Mysle, ze dziwit nas to nie powinno. 

Przewodniczqcy Rady poinformowal, i e  z Delegatury Krajowego Biura Wyborczego 

w Walbrzychu otrzymaliSmy informacje, iz przedstawiony podzial miasta Klodzka na okregi 

wyborcze nie budzi zastrzezeh pod wzglgdern zgodnosci z obowiqzujqcymi przepisami 

prawa wyborczego. 

Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz iabski poddal pod glosowanie podjecie uchwaly 

w sprawie podzialu miasta Klodzka na okregi wyborcze, okreSlenia ich numer6w, granic 

oraz liczby radnych wybieranych w kazdym okrggu wyborczym, druk nr 414. 

Gfosowanie: za - 18, przeciw - 0, wstrzymaio sig - 1. (Nie gfosowala nieobecna na sesji: radna 

p. Renata Urban~ak oraz obecna na sali radna p. Zdzislawa G6nka) 

Uchwala zostata podjeta i otrzymata nr LIII/401/2018. (Zal. nr 18) 

14. Podjgcie uchwaly w sprawie pnyjecia do reaiizacji Strategii Rozwoju Miasta 
Klodzka - ,,Strategia Ktodzko 2030n, druk nr 404. (Zal. nr 19) 
Projekt uchwaly zostal przedlozony radny m . 
Do przedlozonego projektu wptyngly ogolne uwagi od trzech radnych, nie by+y to wnioski 

formalne. CzeSt radnych odbyta tez spotkanie, na ktdrym przedyskutowano finalnie projekt 

uchwaty i Strategiq. 

Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz iabski poinformowal, i e  projekt uchwaly by1 

opiniowany przez wszystkie Komisje Rady. Przewodniczqq poprosil o przedstawienie opinii 

poszczeg6lnych Komisji. 



Przewodniczqca Kornisji Budietu, Finansbw i Polityki Gospodarczej Pani Aneta tosiewicz 

poinformowala o pozytywnej opinii Komisji do projektu uchwaly na druku nr 404. 

2-ca Przewodnicz~cego Kornisji Gospodarki Kornunalnej, Ochrony ~rodowiska i ladu  

Przestrzennego Pani Danuta Lisota poinformowala o pozytywnej opinii Kornisji do 

projektu uchwaly na druku nr 404. 

Przewodniczqcy Kornisji Zdrowia, Pomocy Spolecznej, Sportu i Turystyki Pan Jacek 

Kubicki poinformowal o pozytywnej opinii Komisji do projektu uchwaly na druku nr 404. 

Przewodniczqcy Komisji Edukacji i ~ u i t u r y  Pan Damian glak poinforrnowal o pozytywnej 

opinii Kornisji do projektu uchwaly na druku nr 404. 

Przewodniczqcy Komisji Spraw Obywatelskich i Porzqdku Publicznego Pan Wojciech 

Lyszkiewlcz poinformowal o pozytywnej opinii Komisji do projektu uchwaly na druku 

nr 404. 

Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz iabski poinformowal, iz w dnlu wuorajszym podczas 

sesji Mlodzieiowa Rada Miejska Klodzka podjela Uchwale nr III/13/2018 w sprawie 

zaopiniowania Strategii Rozwoju Miasta Klodzka - ,,Strategia Klodzko 2030". Mlodzieiowa 

Rada stwierdza w tej uchwale, ze Strategic Rozwoju Miasta Klodzka - ,,Strategia Klodzko 

2030" opiniuje sie pozytywnie. 

Glos zabral radny Pan Lech Surbwka: Przepraszarn tych Paristwa, ktorzy byli na 

spotkaniu w sprawie Strategii, osobiicie nie moglern uczestniczyt, ale przedstawilem swoje 

uwagi na piSmie. Marn pytanie do Burrnistrza, poniewai od tej odpowiedzi bedzie zaleialo 

jak bqdq glosowal. Czy ten dokurnent, jest takim dokurnentern sztandarowym, ktory musi 

bye, aby powstawaty plany zagospodarowania przestrzennego i czy bez tego dokumentu 

rnoina dalej funkcjonowat? 

Odpowiedzi udzielil Burmistrz Miasta Klodzka Pan Michal Piszko: Panie Przewodniczqcy, 

Wysoka Rado, Drodzy Mieszkahcy. Jest to dokurnent wyrnagany, jest on niezbpdny z tego 

wzglgdu, i e  stanowi podstawe, podwaliny pod projektowanie nastepnych dokument6w 

w tyrn przypadku Studium, a co za tym idzie rniejscowych .planow zagospodarowania 

przestrzennego. Jest pewien system gradualizacji dokurnentbw przyjetych w dzialalnoSci 

samorzqdu i my ten system dobrze wypelniamy. 

Glos zabral radny Pan Lech Surbwka: W takim razie bede glosowal ,,za", bo uwaiam i e  

rnusirny iSC do przodu. Natorniast jestem dalej przekonany o tym co napisalem i uwaiarn, 

i e  dokument jest slaby i niepotrzebnie wydaliSmy na niego tak duio pieniedzy. 

2-ca Burrnistrz Miasta Klodzka Pan Wieslaw Tracz: Tak jak kaida uchwala, chot istotna, 

to jednak tylko uchwata Rady Miejskiej, a wiec nie jest to dokument sztywny. On wyrnaga 

takie analizy w trakcie reaiizacji, i oczywiicie dopuszcza sic wprowadzanie w tym 

dokumencie zrnian. Wazne jest to, aby ten dokument lstnial i aby ewentualne 



doiwiadczenia iyciowe nas wszystkich wptywaly na to, aby w trakcie jego realizacji m6c 

wprowadzai tam zmiany, kt6re iycie bedzie od nas wymagat. Wiadomo, ze rozw6j do 2030 

roku moie  przyniei i  jeszcze wiele roznych niespodzianek pod katem zmiany tor6w 

i wytyczanych kierunk6w rozwoju miasta. 

Wigcej glos6w nie stwierdzono. 

Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz ~absk i  poddal pod glosowanie podjecie uchwaly 

w sprawie przyjecia do realizacji Strategii Rozwoju Miasta Klodzka - ,,Strategia Klodzko 

2030n, druk nr 404. 

G/osowanie: za - 20, p r~ec iw  - 0, wstrzyma/o sic - 0. (Nie glosowafa nieobecna na sesjl: radna 

p. Renata Urbaniak) 

Uchwala zostala podjeta i otrzyrnala n r  LIII/402/2018. (Zal. nr 20) 

15. Interpelacje i zapytania radnych. 

Sekretarz obrad Pan1 Aneta tosiewicz odczytala tre.46 interpelacji i odpowiedi na 

interpelacje, ktore wplyngty do biura Rady Miejskiej: 

Interpelacja radnego Pana Lecha Surowki z dnia 07.03.2018 r. (Zal. nr 21). 

Odpowiedi Burmistrza Miasta na interpelacje radnego Pana Lecha Sur6wki - pismo 

WO.II.0003.1.2018 z dnia 23.03.2018 r. (Zat. nr 22). 

Radny Pan Lech Sur6wka poinformowak, ze w otrzymanej odpowiedzi na interpelacje 

brakuje informacji na temat kosztu eksploatacji rnonitoringu oraz informacji czy na terenie 

miasta opr6cz monitoringu obslugiwanego przez Straz Miejskq istnieje jakikolwiek inny 

monitoring obstugiwany przez np. firmy ochraniarskie, czy inne firmy - nie m6wig 

o obiektach tylko o terenie miasta. 

Burmistrz Miasta Klodzka Pan Michal Piszko: Panie Przewodniczqcy, Szanowni Radni, 

w takim razie uzupelnimy odpowiedi na interpelacje o koszt monitoringu. Natomiast jeSli 

chodzi o wiedze dotyczqcq tego kto i gdzie ma jaki monitoring, to raczej wqtpig czy 

bedziemy mieli takie informacje, to jest czesto teren prywatny I kazdy we wlasnym zakresie 

zaklada monitoring na wlasnych posesjach. My nie mamy takich uprawnieh, aby i q d a i  od 

os6b prywatnych informacji jaki majq monitoring, gdzie i jakiego rodzaju. 

Radny Pan Lech Sur6wka: Czy moie istniei monitoring w miejscach publicznych bez 

naszej wiedzy? 

Burmistrz Miasta Klodzka Pan Michal Piszko: Jest to t e i  moiliwe, ale przy prywatnej 

posesji, gdzie prywatna kamera monitoringu moze objqt ulice. 

Radny Pan Lech Surbwka: Ale nie ma takiej sytuacji, i e  np. jakai  firma zaloiyfa sobie 

monitoring, w kt6rymb miejscu i z niego korzysta? 



Burmistrz Mlasta Klodzka Pan Michal Piszko: Na infrastrukturze, kt6ra naleiy do gminy 

takie urzqdzenia sq montowane za zgodg i za wiedzq gminy. 

Radny Pan Lech Suriwka: Dzigkuje za odpowiedi, a o koszty monitoringu dopytam. 

Wigcej zapytari nie stwierdzono. 

16.Wnioski i ~Swiadczenia radnych. 
Wniosk6w i oiwiadczeri nie stwierdzono. 

17. Sprawy r i ine.  

Przewodniczqcy Rady przypomnial o obowiqzku zlozenia, do dnia 30 kwietnia, oiwiadczeri 

majqtkowych za 2017 rok. 

Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz iabski poinformowal o zyueniach Swiqtecznych jakie 

wplyngly do Rady Miejskiej. Przewodniczqcy podzigkowal za wszystkie przeslane zyczenia 

i jednoczeinie zyczyl wszystkim wesolych Swiqt, smacznego jaka i mokrego dyngusa. 

Do iyczeli dolqczyl sig Burmistrz Miasta Pan Michal Piszko, ktory zyczyl spokojnych, 

rodzinnych ~ w i q t  Wielkanocnych. 

18. Zakonczenie sesji. 
Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz 'iabski zarnknqt obrady mowiqc: ,,Zamykam obrady 

L I I I  sesji Rady Miejskiej w Klodzku". 

Zakoriczenie sesji nastqpilo o godz. 15:OO 

Protoka sporzqdzila: 

Aneta Beqkowska 


